
 
Protokół 

z XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 
odbytej w dniu 23 kwietnia 2009r. w godz.  od 9.00 do 11.45 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3. 
 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 
Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 
uczestniczy 14 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady - czy są uwagi do porządku obrad? 

Pan Wójt Mirosław Warczak – proszę o wprowadzenie do porządku obrad projekty 3 
uchwał w sprawie: 

� uchwalenia regulaminów wynagrodzeń nauczycieli na 2009r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem 

zgłoszonego  projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów wynagrodzeń 

nauczycieli na 2009r.  do porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 

uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 

następująco: 

Proponowany porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok i podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo: 
- przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy, 
- opinia Komisji Rewizyjnej, 
- stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
- dyskusja, 



- głosowanie. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr geodezyjnych 137/2, 137/4, 162/1, 163/1, 164, 
397 i 399 położonych w miejscowości Chrztowie w Gminie Liniewo, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

b) współdziałania pomiędzy Gminą Liniewo i Gminą Nowa Karczma w realizacji 
zadania inwestycyjnego pn. „Rekultywacja składowiska odpadów komunalnych 
w Liniewskich Górach”, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

c) zmian w budżecie Gminy Liniewo, 
- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

d) uchwalenia regulaminów wynagrodzeń nauczycieli na 2009r. 
8. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 

jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak. 

 

Na sesję przybył Radny Benedykt Knitter. 

 

Szparkowski Ludwik – czy ktoś ma zapytania albo uwagi do przedstawionego 
sprawozdania? 
 
Kupper Romuald – po komisji byliśmy na Orliku, jest bardzo ładny. Na korcie jest 
jeszcze sama ziemia. Czy zostanie to splantowane, bo nie jest to równa płaszczyzna. 
- prośba, aby na placu przy ulicy Kasztanowej postawić 2 bramki albo zrobić jakiś plac 
zabaw dla dzieci oraz ogrodzić aby dzieci miały się gdzie bawić. 
 
Szparkowski Ludwik – nasza strona internetowa jest naprawdę bardzo ładna i bardzo 
się wyróżnia spośród stron internetowych sąsiednich gmin. Tylko żeby na bieżąco była 
uzupełniana. 
 



Wójt – nie zdążyliśmy wszystkiego jeszcze zrobić, sprawy oświatowe zostawiam 
dyrektorom szkół, bo dyrektorzy mają być gospodarzami tego miejsca. 
 
Kupper Roman – może w czasie zajęć można było by to splantować w ramach zajęć 
dzieci. 
 
Wójt – zasugerujemy to dyrektorowi, ale decyzję podejmie już on sam jako gospodarz 
tego miejsca. 
 
Michnowski Grzegorz – nie ma adresu strony internetowej na papierze firmowym. 
 
Sekretarz – adres strony internetowej znajdzie się na nowych arkuszach papieru 
firmowego. 
 
Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego 

sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 
 

Ad. 5 

Interpelacje i wnioski radnych. 

 
Knitter Benedykt – w minioną sobotę po rolnikach w Sobączu chodziła pewna firma i  
chciała z nimi podpisywać umowy na stawianie wiatraków. Mieszkańcy zwracali się do 
mnie z pytaniami  o co chodzi i czy to są te właściwe umowy. 
 
Czapiewski Jerzy – jak posuwają się działania w sprawie kanalizacji w Głodowie? 
 
Troka Alfons – wnioskuję, aby przełożyć lampy z ulicy Wyzwolenia na ulicę Łąkową. 
 
Michnowski Grzegorz – jak wygląda sprawa drogi łączącej miejscowości Garczyn i 
Iłownica? Bo jest ona cały czas zamknięta, a powinna już być otwarta. 
 
Zabrocki Sławomir – Pan Przewodniczący na poprzedniej sesji założył interpelację w 
sprawie ryczałtów na samochody pracowników , ale niestety nie otrzymaliśmy  takiej 
informacji, bo Rada gminy musi podjąć uchwałę w sprawie poszerzenia kompetencji 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Szarmach Wiesław – czytałem ostatnio artykuły o kradzieżach sprzętu strażackiego i są 
to bardzo częste kradzieże. Najczęściej kradzione są pompy, które teraz w czasie suszy 
każdemu się przydadzą. Sam uczulam swoich strażaków, aby zaglądali do remizy. 
Trzeba poważnie pomyśleć nad tym monitoringiem, bo  mamy na stanie sprzęt o 



wartości kilkuset tysięcy złotych. Monitoring powinien być nie tylko zainstalowany w 
straży w Wysinie czy w Liniewie, ale także w Orlu w świetlicy i Głodowie w straży. 
 
Szparkowski Ludwik – chciałem się tylko dowiedzieć od Komisji Rewizyjnej kto z 
pracowników ma ryczałty na samochód i ile w zeszłym roku przejechał kilometrów. 
Rozmawiałem z Radcą Prawnym i ma rację, że jakbym prosił o zasadność tych wyjazdów 
to potrzebna byłaby zgoda Rady, Ale skoro Pan Wójt się upiera  to dołączam do mojego 
wniosku również informację o zasadności wyjazdu i czy się nie pokrywały wyjazdami 
gminnego busa. Czy przypadkiem nie jest tak, że ktoś bierze delegację na swój 
samochód, a zaraz potem w tą samą stronę jedzie bus gminny. Czy radni zgadzają się na 
przeprowadzenie takiej kontroli przez Komisję Rewizyjną? Kto jest za rozszerzeniem 
prac Komisji Rewizyjnej? 
 
Radni 12 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi” poszerzyli zakres prac 

komisji Rewizyjnej. 

 
Bałachowski Jerzy – czy to jest jakieś dochodzenie kto, gdzie i ile jeździł? 
 
Szparkowski Ludwik – nie, na poprzedniej sesji prosiłem tylko o taką pobieżną 
informację, a Pan Wójt stwierdził, że musi być zgoda Rady, 
- prosiłem na poprzedniej sesji o wykaz wpływów do budżetu i nie dostałem żadnej 
informacji, 
- pan Wójt pewne informacje traktuje wybiórczo. W artykule w gminnej gazetce o 
spadku bezrobocia w gminie,  pominął Pan informację, że w styczniu przybyło 20 
bezrobotnych, w lutym 11 a w marcu to nawet nie wiadomo. Panie Wójcie trzeba 
rzetelnie informować mieszkańców. Nie można prowadzić propagandy sukcesu. 
Społeczeństwo powinno wiedzieć co naprawdę dzieje się w gminie, to złe i to dobre. 
Myślę, że następna  gazetka będzie już zgodna z prawdą. 
 
 Ad. 6 

Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok i podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 

 
 
 Wójt - budżet jednostki samorządu terytorialnego jest podstawowym dokumentem, na 
którym opiera się jej gospodarka finansowa. Znaczenie budżetu JST wykracza jednak 
znacznie poza kwestie finansowe – od kształtu budżetu zależy bowiem w dużym stopniu 
cała działalność JST. 
     Dobrze skonstruowany budżet jest planem finansowo-rzeczowym - u podstaw jego 
konstrukcji leży przemyślany wykaz celów zadań, których realizacji służyć mają 
zaplanowane w budżecie wydatki. Im dokładniej określimy cele i zadania oraz ich 
hierarchię, tym lepiej będziemy mogli rozporządzić środkami pozostającymi w naszym 
posiadaniu. 



Zasoby finansowe, jakimi dysponuje JST na realizację jej zadań, są zawsze ograniczone i 
niemal zawsze zbyt małe, by możliwe było sfinansowanie wszystkich zamierzeń. 
     Jednym z najtrudniejszych problemów budżetowych jest znalezienie właściwej 
proporcji między potrzebami bieżącymi, a koniecznością podejmowania działań 
rozwojowych, bez których nie będzie możliwe dostosowanie się JST do zmieniających 
się potrzeb i aspiracji mieszkańców. 
Według ustawowej definicji budżet jednostki samorządu terytorialnego jest rocznym 
planem dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów tej jednostki. Budżet więc 
jest jednym z najważniejszych narzędzi, instrumentów zarządzania działalnością 
samorządową. Od kształtu i sposobu jego wykonania w ogromnej mierze zależą efekty 
funkcjonowania organów samorządowych, a przez to – oczekiwana satysfakcja 
mieszkańców. 
I tak Budżet Gminy Liniewo został uchwalony Uchwałą Nr XIV/74/2007 Rady Gminy 
Liniewo dnia 28 grudnia 2007r. 

• Dochody Gminy skalkulowano na 10.636,691 zł, 
• Wydatki zaś na kwotę                       11.669,691 zł 
• Przychody budżetu ustalono w wysokości 1.500,000 zł, 
• Kredyty i pożyczki   800.000 zł, 
• Wolne środki w kwocie – 233.000 zł, 
• Rozchody w wysokości 467.000 zł, 
• Spłaty kredytu na Rozbudowę i Modernizację Szkoły Podstawowej w Liniewie II 

etap w wysokości 87.000 zł , 
• Spłaty pożyczki na budowę kanalizacji w Liniewie w wysokości 380.000zł 

Na dzień 31.12.2008r. budżet uległ zmianie do kwot: 

• Dochody   12.317,297,10 zł, 
• Wydatki   12.799,936 zł 
• Przychody w kwocie 890.454 zł, 
• Rozchody w kwocie 407.815 zł 

Łącznie budżet uległ zmianie o kwotę 1.680,606,10 zł. 

• Dochody wykonano w  98,4% 
• Wydatki wykonano w 92,7% planowanych wydatków 
• Nadwyżka wyniosła – 245.895,63 zł 
• Zadłużenie około 3-4 % 

     Ogólnie ujmując tą materię można powiedzieć, że jeżeli chodzi o gospodarkę 
finansową to była ona prowadzona we właściwy sposób pozwalający na zachowanie 
właściwej płynności finansowej budżetu i pozwalającej na przygotowanie niezbędnych 
zamierzeń inwestycyjno remontowych w latach 2009 -2010. 
     W zakresie zadań inwestycyjno remontowych na pewno daleko temu budżetowi do 
budżetu przyjętego na 2009r. a zakładającego zrównoważony i dynamiczny rozwój 
poprzez Az około 19 zadań. 
Trzeba mieć jednak świadomość cykliczności działań w JST to znaczy, że na ogół dwa 
pierwsze lata kadencji są okresem przygotowawczym, dokumentacje , uzgodnienia, 
pozwolenia, ostatnio również uzyskanie tzw. zgodność Środowiskowej OOŚ z 
Prawodawstwem Unijnym itp. Dopiero 3 i 4 rok jest apogeum czy też końcowym etapem 



wieńczącym wcześniej podjęte starania i działania w terenie czy też Realu. Oceniać więc 
można Organ Wykonawczy nie po roku czy dwóch a dopiero pod koniec trzeciego i w 
czwartym roku działalności samorządowej . 
     Na koniec chciałbym tylko dodać ,ze życzyłbym tej gminie tego, aby w przyszłości 
miała równie dobre budżety i możliwości rozwojowe. Bo na to trzeba po prostu ciężko 
pracować nie ma co oczekiwać tego, że wszystko nam się należy i spadnie samo z nieba. 
Demokracja czy też Gospodarka Rynkowa w której funkcjonujemy już od roku 1990 ma 
to do siebie, że o wszystko trzeba walczyć,  starać się, zabiegać , wykorzystywać 
możliwości które daje nam ten system poprzez uwalnianie inicjatyw, 
niekonwencjonalnego, samodzielnego, twórczego  i odpowiedzialnie  efektywnego 
działania. 
 
Zabrocki Sławomir – Komisja Rewizyjna – w dniach 12,16,17 marca 2009r. roku 
przeprowadziliśmy kontrolę budżetu. Dochody Gminy skalkulowano na 10 636 691zł co 
stanowi 98,4% planu budżetowego. Zauważyliśmy wzrost wpływów z podatku od osób 
fizycznych. Wydatki na dzień 28 grudnia 2007r.  oszacowano na kwotę 11 669 691zł, 
wykonano na kwotę  12 799 936zł,  co stanowi 92,7% planowanych wydatków. Nasze 
zadłużenie wynosi 3-4%, a granica zadłużenia to 60%. Niepokoi nas wzrost utrzymania 
szkół. Komisja Rewizyjna stwierdza, że Pan Wójt prawidłowo wykonał budżet. Komisja 
Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 
 
Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – jak zauważyła Komisja Rewizyjna są bardzo 
duże różnice w utrzymaniu poszczególnych szkól w przeliczeniu na jednego ucznia. W 
SP w Liniewie ten koszt wynosi  ok. 5880zł na jednego ucznia, w Garczynie 10 616zł, w 
Głodowie 10 261zł, w Wysinie 6 266zł. Myślę, że te koszta można byłoby obniżyć. 
Trzeba sprawdzić jak prowadzona jest polityka w poszczególnych szkołach, bo są za 
duże różnice po między szkołami. Trzeba pomyśleć nad obniżeniem tych kosztów 
poniżej 10 000zł na ucznia. Mówiono nam, ze w sprawie ściągalności  wody jest dobrze, 
ale ściągalność w granicach 75% to nie jest dobry wynik. 
 
Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – nasza komisja także zauważyła te różnice w 
kosztach utrzymania uczniów w poszczególnych szkołach.   Chcemy bardzo 
podziękować, że znalazły się w budżecie fundusze na dokończenie remontu naszej 
przybudówki w Wysinie. Mamy bardzo dużo drogiego sprzętu i trzeba byłoby pomyśleć 
nad tym monitoringiem. Dziękuję tym wszystkim, którzy pomogli przy budowie 
świetlicy. 
 
Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – trzeba wziąć pod uwagę, że są to małe 
szkoły przez co koszty utrzymania wzrastają. Komisja Komunalna jest za przyjęciem 
absolutorium dla Wójta. 
 
Skarbnik – pieniądze idą za uczniem, jeżeli jest mała liczba dzieci w klasach to koszt 
utrzymania wzrasta. Jeden nauczyciel to 1,5 etatu na klasę co daje 9 nauczycieli w małej 



szkole, gdzie jest 6 oddziałów. Są to  duże koszty. Koszty stałe takiej jak np. wypłaty i 
pochodne stanowią 73%, 7 % to koszty na utrzymanie bieżące szkoły. Wysin ma 74 
uczniów, to ponad 10 uczniów w klasie. To lepsza sytuacja, również to, że pracują 
nauczyciele kontraktowi, co obniża koszty. Szukamy przyczyny zmniejszenia subwencji 
oświatowej. Są gminy, które dzięki językowi kaszubskiemu mają zwiększoną subwencję. 
 
Kupper Romuald – czy liczba przyjęć dzieci do szkół jest wzrostowa czy spadkowa?  
 
Skarbnik – za 3-4 lata będzie to tendencja wzrostowa.  
 
Szarmach Wiesław – w Garczynie i Głodowie są klasy 3-4 osobowe. Czy te starsze nie 
mogłyby dojeżdżać do Liniewa, bo autobus i tak tam jedzie. A my zasłaniamy się ilością 
dzieci. 
 
Skarbnik – to jest zależne od projektów organizacyjnych szkół, ale dojazd do szkoły do 
Liniewa jest możliwy. 
 
Szarmach Wiesław – można byłoby teraz o tym pomyśleć 
 
Skarbnik – gdyby była tak sytuacja w młodszych klasach,  to klasy można byłoby 
złączyć. 
 
Szarmach Wiesław – piąto i szóstoklasistów można wsadzić w autobus i zawieźć do 
Liniewa. 
 
Skarbnik – uważam, że można to dopracować. Ustosunkowując się do pytania radnego 
Szarmacha odpowiadam:  wykonanie  ściągalności wody wynika to z zawyżonych 
szacunków,  wydobycie wody było mniejsze. Do planu budżetowego musimy oszacować 
wydobycie wody  i przyjąć stawkę. Zaległości w stosunku do poprzednich lat spadły z 
40 000zł do 13 000zł. 
 
Szarmach Wiesław – pan Koordynator jest od tego, aby proponować panu Wójtowi 
pewne rzeczy, a nie Radni. Brakuje analiz, a można przewidzieć pewne rzeczy. Pan 
Koordynator powinien przedstawiać konkrety. 
 
Wójt – na bieżąco monitorujemy cała sytuację i trzymamy rękę na pulsie . Nie można 
wszystkiego radykalnie zmieniać, są szczegółowe przepisy, których nie  można ominąć. 
W przyszłości zastanowimy się nad poważniejszymi zmianami. Teraz spróbujemy 
wprowadzić język kaszubski w szkołach, co daje nam możliwość  otrzymania 1,5 dotacji 
na 1 ucznia. Dyrektorzy są otwarci na to działanie. Oświata jest bardzo delikatna 
materią, bardzo szybko można zamknąć szkołę tylko  później gorzej nową szkołę 
otworzyć. Rozmawiamy z dyrektorami i inaczej postrzegamy cała tą sytuację, ale 
będziemy robić co w naszej mocy, aby szkoły działały jak najdłużej i jak najlepiej. 



 
Szarmach Wiesław – nikt nie ma pretensji to dyrektorów, ale do pana Koordynatora, 
chcemy żeby nam przedstawiał co się dzieje w szkołach. Każdy patrzy inaczej , my 
patrzymy tak, bo nie mamy żadnych informacji od Koordynatora na temat szkół. 
 
Szparkowski Ludwik – zostało napisane, że Orlik został zapłacony w ubiegłym roku. 
 
Skarbnik – tak, budowa Orlika została podzielona na etapy i zostały one na bieżąco 
zapłacone. Pierwszy etap zakończono w grudniu, a drugi etap do 30 kwietnia 2009r. 
 
Szparkowski Ludwik – inne wydatki inwestycyjne to ok. 300 000zł, tj. 3% wydatków. 
Nie było w gminie żadnych innych inwestycji w ubiegłym roku? Na prace zlecone w 
gminie wydano ponad 100 000zl. Trzeba wykorzystać potencjał ludzi, bo są zdolni i 
dobrze wykształceni. 28 grudnia 2007r. ustalono wykaz prac i inwestycji. Niech każdy 
radny odpowie sam sobie co z tego wykazu zostało wykonane. 
 
Szarmach Wiesław – szalety w Wysinie zostały wykonane. 
 
Szparkowski ludwik – naprawiono pompy głębinowe za 30 000zł. Jaki jest koszt 1 
pompy? 
 
Breski Krystian – jedna pompa kosztuje 9 000zł. 
 
Szparkowski Ludwik – są sygnały, że pompa w Wysinie pracuje na sucho. Można 
wnioskować, że nie poszaleliśmy z tymi inwestycjami, choć są sprawy niezależne od 
Wójta, które się przedłużają. 
 
Wójt – 2 pierwsze lata kadencji to przygotowanie inwestycji, nie można tego zlecić 
własnym pracownikom, bo nie mają prawa tego robić. Muszą się tym zajmować 
wynajęte firmy. Same inwestycje realizowane są dopiero w 3-4 roku kadencji. W 
gminach w zakresie zadań inwestycyjno – remontowych realizuje się ok. 5 zadań, a nam 
udało się 17 zadań. Nie można patrzeć, że mało do tej pory zostało zrobione. Myślę, ze 
wykonaliśmy już ogromną pracę. 
 
Szparkowski Ludwik – ale my rozmawiamy o roku ubiegłym a nie o  tym. 
 
Wójt – obecny rok wynika z lat ubiegłych. 
 
Szparkowski Ludwik – my omawiamy niedociągnięcia poprzedniego roku. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś uwagi lub zapytania 

w sprawie wykonalności budżetu. 

Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag ani zapytań. 



Przewodniczący Rady Gminy Liniewo odczytał Uchwalę Nr 015/g239/A/III/09 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 24 marca 

2009r.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem absolutorium dla Wójta Gminy Liniewo. 
Radni  14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym”  udzielili absolutorium Wójtowi 

Gminy Liniewo. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwal w sprawach: 

 
 
a) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działek o nr geodezyjnych 137/2, 137/4, 162/1, 163/1, 164, 
397 i 399 położonych w miejscowości Chrztowie w Gminie Liniewo 

 
Troka Alfons – Komisja Komunalna – komisja jest za. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
 
b) współdziałania pomiędzy Gminą Liniewo i Gminą Nowa Karczma w realizacji 
zadania inwestycyjnego pn. „Rekultywacja składowiska odpadów komunalnych w 

Liniewskich Górach” 
 
 
 

Knitter Benedykt – Komisja Komunalna -  komisja jest za. 
 
Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – cieszymy się, że obie sąsiadujące gminy pomogą 
przy rekultywacji i zamknięciu składowiska w Liniewskich Górach. 
 
Szparkowski Ludwik – czy nasz załącznik był przyjęty przez Gminę Nowa Karczma? 



 
Skarbnik – projekt został przedstawiony Radzie Gminy Nowa Karczma. Odbyło się 
również spotkanie z Wójtem i Przewodniczącym Rady Gminy w Nowej Karczmie i 
przyjęli ten załącznik bez uwag. 
 
Knitter Benedykt – teraz pomoc Nowej Karczmy została udokumentowana. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
c) zmian w budżecie Gminy Liniewo 
 
Pani  Skarbnik omówiła zmiany w budżecie Gminy Liniewo 

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
Radni  14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
 
d) uchwalenia regulaminów wynagrodzeń nauczycieli na 2009r. 

 

Sekretarz – od uchwalenia naszej uchwały w dniu 19 listopada 2008r. zmieniły się 
przepisy w ustawie – Karta nauczycielska. W bieżącym roku nie musieliśmy 
podejmować tej uchwały, ale chcieliśmy żeby wszystko było dobrze. Podjęcie tej 
uchwały anuluje tamtą. 
 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 



Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 

Ad. 8  

Odpowiedzi na interpelacje radnych 

 
Wójt  - udzielam głosu Pani Dyrektor Lucynie Piwowarczyk. 
 
Lucyna Piwowarczyk – 28 sierpnia 2009r. o godzinie 500 będzie wyjazd do 
zaprzyjaźnionej gminy niemieckiej Ebsdorfergrund na 10-lecie podpisania umowy 
partnerskiej pomiędzy gminami. Zachęcam do wzięcia udziału. 
 
Barzowski Ryszard – czy będą mogły uczestniczyć w tym wyjeździe osoby 
niepełnoletnie? 
 
Lucyna Piwowarczyk – zdecydowaliśmy, że nie będziemy mieszać młodzieży z 
dorosłymi. 
 
Wójt – są przygotowywane projekty  obozów językowych dla młodzieży. 
 – splantowanie kortu –  zrobimy to. 
-  adres internetowy gminy przy logo na papierze – jest to cenny głos, zamówimy to 
przy następnych drukach, 
- wiatraki – nic mi  o żadnych  firmach nie wiadomo. Są to firmy, które indywidualnie 
przychodzą do ludzi. Trzeba być ostrożnym w podpisywaniu umów, aby nie zablokować 
sobie inwestycji na swoich gruntach, bo za chwilę może przyjść ten właściwy inwestor. 
 
Piwowarczyk Piotr – kanalizacja w Głodowie -  Urząd Marszałkowski poprosił o 
dostarczenie dokumentacji oddziaływań na środowisko. Zostało sprawdzone czy projekt 
jest zgodny z przepisami UE . Musimy ponownie przeprowadzić  postępowanie w 
sprawie kanalizacji w Głodowie i oczyszczalni ścieków w Orlu co wynika z pewnych 
planów. Ostateczna decyzja będzie wydana pod koniec czerwca. 
 
Wójt – lampy – zrobimy przegląd lamp, będziemy je redukować i przestawiać. 
 
Breski Krystian – remont drogi Garczyn – Iłownica -  została ona już otwarta. 
 
Wójt – ryczałty pracowników – Rada może kontrolować, a nie pojedynczy radny. 
Musimy poruszać się w przepisach, bo są to bardzo ważne informacje, 
- monitoring – zorganizujemy takie spotkanie w sprawie monitoringu. 



- gazetka – dajemy takie informacje jakie dostajemy i nie analizujemy, wiemy jaki jest 
stan z mediów. 
- bramki na Kasztanowej – pomyślimy o bramkach, 
 
Szparkowski Ludwik – gazetka wychodzi raz na kwartał. Takie informacje,  że 
bezrobocie spadło nie należy wytłuścić, ale podać prawdziwe fakty . 
 
Sekretarz –są to dane statystyczne. W gminie nie odczuwa się, że bezrobocie wzrosło.  
Do urzędu gminy nie wpłynęło żadne podanie o pracę oraz podatnicy nie zmieniają 
deklaracji podatkowych. Na razie nie ma śladu kryzysu.  Nie widzę więc powodu, aby  
Pan Przewodniczący uwypuklał takie informacje. 
   
Szparkowski Ludwik – chodzi mi tylko o rzetelna informację 
 
 

Ad. 10  

Wolne głosy i wnioski  

  
Knitter Benedykt -  kto będzie na otwarciu Orlika, 
- czy myśleliście żeby nasze dzieciaki nie musiały wychodzić o 600 na autobus do szkoły, 
- chcielibyśmy się jeszcze wybrać na Orlika przed samym otwarciem. 
 
Ewa Filipska -  to była bardzo burzliwa dyskusja. To nie tak prosto porównywać 
wydatki poszczególnych szkół. Jeśli subwencja wpływałaby bezpośrednio do szkół to 
wyglądałoby to inaczej. Wykształcenie nauczycieli jest na stopniu nauczycieli 
kontraktowych przez co pensje mają niższe. Najlepszym  wyjściem z sytuacji, w której 
znajdują się obecnie nasze szkoły to wprowadzenie języka kaszubskiego. W 
miejscowości Tuszkowy chciano zlikwidować szkole bo tam było niespełna 10 uczniów, 
a uratowali ją tylko dzięki wprowadzeniu języka kaszubskiego. Za wprowadzeniem tego 
języka idą dodatkowe fundusze na doposażenie klas, komputery, wymianę podłogi czy 
wycieczki. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.45 
 
 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
 
 
 
 


